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ZAPISNIK SA XXIV.  SJEDNICE 

GRADSKOG VIJEĆA GRADA NOVALJE 

 održane dana 04. rujna 2024.g. (srijeda) u  Gradskoj  vijećnici s početkom u 09,00 sati  

 

 

Sjednici nazočni: Matej Gušćić- predsjednik, Eugen Dabo, Smiljana Čemeljić-Šuljić,  

       Marin Datković, Mladen Tamarut, Teo Veličan, Aleksij Škunca, 

Ante Dabo, Antonio Datković, Zlatko Vidas, Vesna Šonje Allena, Josip 

Škunca 

 

Odsutni vijećnici: Tomislav Vidas 

Ostali nazočni: Ivan Dabo-gradonačelnik, Silvija Hodak Tauzer-pročelnica, Ivana Kurilić-  

pročelnica, Spomenaka Tamarut-pomoćnica pročelnice, Ante Dabo - 

pročelnik, Ivan Peranić - pomoćnik pročelnika, Gordana Vuković – 

voditeljica Odsjeka za prostorno uređenje,  

 

Predsjednik Matej Gušćić na početku sjednice izvršio je i prozivku i utvrdio da je 

sjednici nazočno 12 (dvanaest) od 13 vijećnika, te pozvao gradonačelnika Ivana Daba da 

podnese izvješće o aktivnostima od zadnje održane sjednice. 

Gradonačelnik Ivan Dabo istaknuo je najbitnije aktivnosti u razdoblju od  01. srpnja 2024.g. 

do danas. 

08.07. Hrvatske ceste – tehnička ispostava Zadar, rotor Dom zdravlja 

09.07. Ministarstvo zdravstva; rad medicinsko biološkog laboratorija, Zakon o zdravstvenoj 

zaštiti, 

Ministarstvo znanosti, dobivanje  suglasnost na idejni projekt izgradnje Osnovne škole, 

dogradnja dječjeg vrtića Carić, 

12.07. Institut za migracije tema održavanje II. susreta hrvata izvan domovine, 

15.07. Ministarstvo regionalnog razvoja i fondova europske unije, Uprava za otoke, ITP 

program – razrada na tri godine,  

19.07. Festival Austrija za Zrće, prezentacijski sastanak, HEP Elektrolika – opskrba 

električnom energijom vršno opterećenje u špici sezone, izgradnja TS Deponija Caska i razvoj 

nnm Močišnjak, 

22.07. Hrvatska pošta – Marin Klanac, pošta u Novalji – broj dostavljača, 

23.07. Ministarstvo poljoprivrede, Uprava za ribarstvo Ante Mišura, način  korištenja ribarske 

luke, ribarska inspekcija, 

27.07. Vodovod Hrvatsko primorje južni ogranak – izgradnja cjevovoda na dionici Lokve – 

Stinica, 

30.07. Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost,  pretovarna stanica Caska, sportska 

dvorana, 

01.08. Dekarbonizacija luka Novalja i Žigljen, geodetski radovi za proširenje luke Novalja i 

Žigljen, pripremni radovi za izradu studije izvodivosti, 

07. 08. MUP- PU Ličko-senjska - funkcioniranje policije tijekom turističke sezone i izgradnja 

zgrade PP u Novalji, 

08. 08. Nina Stopić DGU, izrada višegodišnjeg plana katastarske izmjere građevinskog 

područja Barbati, 

13.08. Zubovići, proslava 170 godina crkve u župi Barbati i obnove crkve gdje smo 

participirali sa 25000 €, 

19.08. Izrada Plana upravljanja destinacijom zajedno sa TZ Grada. Ugovor o izradi ćemo 

potpisati 16.9. Na javnom savjetovanju se nalaze Pravilnik o metodologiji izračuna prihvatnih 

kapaciteta, Pravilnik o metodologiji izrade plana upravljanja destinacijom i Pravilnik za 
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praćenje razvoja održivosti turizma i kad se riješi ovaj okvir pristupit ćemo zajednički sa 

izrađivačem i dionicima u turizmu izradi ove strategije, 

23. 08. sportska dvorana – energetska obnova, prethodno savjetovanje je trajalo do 28. 

08.,natječaj za obavljanje radova je otvoren,  

Turistička sezona; u prvih 8 mjeseci u komercijalnom smještaju ostvareno 2% više nego 

2023. godine u istom razdoblju, u kolovozu je zabilježeno 3,3 % više nego prošle godine, 

Stanje infrastrukture; protočnost i kapacitet vodospreme je 16000 m3 zahvaljujući 

vodospremi Komorovac  i jednoj precrpnoj stanici izbjegnute su redukcije vode, 

Kad je u pitanju struja bilo je manjih ispada i već smo organizirali sastanak na tu temu i 

utvrđeno je da je vršno opterećenje 29 MW,   

ITP projekti; podijeljeni su u 3 skupine i za ovu godinu čeka se da Ministarstvo regionalnog 

razvoja raspiše javni poziv. Grad je spreman za apliciranje projekata zgrade Crvenog križa i 

Mjesnog odbora Novalja, Društveni višenamjenski dom Zubovići, Igralište Samorašnji put, 

Igralište Lun, ozelenjavanje zone Čiponjac i jedne dionice obilaznice Novalja, 

Trenutne aktivnosti: energetska obnova Gradske sportske dvorane, radovi na uređenju zelenog 

pojasa uz obilaznicu,  dogradnja i opremanja DV Carić, do kraja godine bi se raspisao natječaj 

za dogradnju i opremanje dječjeg vrtića Carić, 

POS stanovi; biti će nekih reformi ali mi ćemo po starom pravilu, idejni projekat poslan za 

dobivanje posebnih uvjeta, nakon donošenja današnjih IDUPU naselja Novalja moguće je 

izraditi glavni projekt i učitati ga u sustav e dozvola i krajem godine očekujemo raspisivanje 

natječaj za izrađivača radova, 

PRŠI širokopojasni Internet; zadatak obuhvaća projektiranje i gradnju širokopojasne 

komunikacijske infrastruktre, nabava i ugradnja materijala kao i rješavanje imovinsko – 

pravnih odnosa kao i ishodovanje svih dozvola i suglasnosti. Na natječaj je pristiglo više 

ponuda i ovaj tjedan je odabir izvođača,  

Sortirnica; temeljem odredbe ugovora o dodjeli bespovratnih sredstava u obvezi smo provesti 

postupak davanja koncesije za upravljanje postrojenjem za sortiranje prikupljenog otpada na 

području Grada Novalje za što je imenovano Povjerenstvo,  

Kako su u proteklom razdoblju utvrđeni određeni problemi sa nnm u vidu preopterećenosti 

postojeće trafostanice koji izaziva pad napona koji onemogućava rad sortirnice,  

Grad Novalja zaključio je ugovor sa Elektrolikom za izgradnju nove trafostanice na koju će se 

po izgradnji priključiti Sortirnica, 

Funkcioniranje Dječjeg vrtića; u proteklom periodu preuređen je dio dječjeg vrtića tj. 

provedeno je preuređenje i soboslikarski radovi za boravak četiri skupine u što je utrošeno 

oko 50 000 € iz Gradskog proračuna,  

U vrtić upisano je 41 novo dijete, na listi čekanja je 11 djece, u jaslice je upisano 9 djece. 

Raspisan je natječaj za logopeda i od 01. rujna nemamo stručnog suradnika – psihologa radi 

raskida ugovora o radu ali ima i nagovještaja novog zaposlenja. 

 

Predsjednik Matej Gušćić konstatirao je da je sjednici sada nazočno 12 (dvanaest) vijećnika te 

otvorio AKTUALNI SAT  

 

Vijećnik Zlatko Vidas 

1. Novalja spada u top 10 destinacija u turističkom prometu, a nakon 50 godina ostali 

smo bez nautičke pumpe. Čitavo ljeto smo proveli bez te pumpe. Plutajuća je došla iza 

Velike gospe. Išli smo u rušenje pumpe, a nismo osigurali drugu. Osjećate li se krivi 

što smo bili bez nautičke pumpe? 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Projekt uređenja Primorske ulice je predvidio rušenje pumpe i predviđena je plutajuća pumpa. 
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Lučka uprava je za plutajuću pumpu tri puta raspisivala natječaj i na kraju smo predložili da 

bi dobili tu pumpu da je Grad spreman sufinancirati da bi ohrabrili koncesionara za koncesiju. 

Projekat je prije mene napravljen i nisam utjecao na to i bili smo spremni sufinancirati sa 25 

000€ da bi dobili tu uslugu.  

 

Vijećnik Zlatko Vidas 

2. Tijekom sezone imali smo radove na šetnici u Vrtiću i rotoru. 

Da li Vi mislite ukinuti zabranu izvođenja grubih radova? 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Rotor je pušten u rad 22. 07. moglo je biti i ranije ali bilo je u pitanju postavljanje 

kandelabera. Izvođenje radova u ničemu nije pridonijelo ometanju i ugrožavanju sezone.  

Šetnica Vrtić; dobili smo dodatna sredstva koja je trebalo iskoristiti, nastaviti ćemo na jesen i 

mislim da nije bilo ometanja kupača i šetnica ima podršku stanovnika Novalje. 

 

Vijećnik Zlatko Vidas 

Ima li smisla zatvarati radove ili ne? 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Zatvaraju se radovi za sve ali kad je u pitanju Grad uvijek ima mogućnost da to proglasi 

značajnim za Grad. Lanjske godine smo upravo na taj način uspjeli realizirati rješenje ribarske 

luke i Primorske ulice. 

 

Vijećnik Zlatko Vidas 

3. Zadarska ulica; pitao sam prije ovog i prošlog ljeta, puna je rupa, cesta od Zadarske 

prema Špitalu nije prošla. Da li će proći ta cesta ili ne i hoće li se i dalje izdavati 

građevinske dozvole za to područje? 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Građevinske dozvole ne izdaje Grad nego Ured za graditeljstvo županijski, a uvjet je da ima 

riješenu prometnu situaciju. Kad je u pitanju Zadarska ulica ja sam mislio da je to čak 

izvedeno. U tijeku su aktivnosti i sanacije pojedinih stvari a koliko znam plan za 2025. godinu 

predviđa uređenje Zadarske ulice. 

 

Vijećnik Antonio Datković  

1. Sastanak sa DGU po pitanju katastarske izmjere Barbata, mogu li se znati zaključci? 

 

Pročelnica Silvija Hodak Tauzer 

Postoji program na razini Državne geodetske uprave koji predviđa da se svake godine ide na 

izmjeru jednog građevinskog područja. Mi smo tu aplicirali za područja Barbata, Luna i 

Jakišnice. Najnovija informacija je da se ide u izmjeru građevinskog područja Barbata, a onda 

Luna i Jakišnice. 

 

Vijećnik Antonio Datković 

Da li smo aplicirali za sredstva? 

 

Pročelnica Silvija Hodak Tauzer 

Mi smo iskazali interes prema DGU da nas uvrsti u program koji je financiran od strane 

države da se provede izmjera. Kad se izmjera izvrši onda ide izlaganje ali kroz taj program 

idu samo građevinska područja. 
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Vijećnik Antonio Datković 

2. Pitanje koje je postavljeno na prošloj, predprošloj  sjednici i ja opet podsjećam na 

pitanje i problem na području Barbata ali i u Novalji. Koji su zadnji pomaci u tom 

smislu. 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo  

Bili smo dogovorili sastanak, sastanak je održan. 

 

Pročelnik Ante Dabo 

Potrebni su određeni radovi da bi se ogradica prilagodila uvjetima. 

Komunalno redarstvo je djelovalo po pozivima, a što se tiče nekakvog sustavnog rješavanja 

kad se osposobi ta ogradica onda će se krenuti u aktivnosti. Do kraja godine bi trebali u 

Zaglavi organizirati ogradicu za smještaj ovaca.  

 

Vijećnik Antonio Datković 

Pozdravljam i namjeru i brzinu ali problem je tu i već sada ovce lutaju bez nadzora te 

apeliram na Grad da se to pitanje rješava. 

 

3. Aglomeracija; smrad iz kanalizacije na području Barbata. Javlja se smrad u 

Zubovićima, Dražici i okolo. Da li se što poduzima po tome? 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Aglomeracija je završena i omogućeno je davanje priključaka. Kad je u pitanju završni proces 

odvija se preko starog pročišćivača otpadnih voda do proljeća dok  se ne završi novi 

biokemijski pročišćivač. U vezi ovih efekata ne znam ništa, mi možemo o tome znati ali treba 

se obratiti komunalnom poduzeću da se vidi da li je moguće još intervenirati i utvrditi da li je 

to mali broj priključaka ili neki drugi razlog. 

 

Vijećnik Antonio Datković 

Koliko je meni poznato Komunalije su već upoznate s time i već su neke intervencije 

poduzimane u tom smislu, međutim rješenja nema barem ne učinkovitog. 

Apeliram na Grad da se upozna s problematikom i možda na višim instancama postoji neko 

kvalitetnije rješenje. 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Evo, sada dobio informaciju o problemu i da komunalno poduzeće za to zna. Probat ćemo 

vidjeti što je moguće napraviti. Znam za slični problem od Gajca do Novalje i Slatinske ulice 

gdje je bio veliki problem. Možda je ovo još uvijek u fazi garancije izvođenja radova ako je 

sve izvedeno kako treba da se vidi i proba naći rješenje  jer još praktički nismo počeli 

funkcionirati u punom obimu. 

 

Vijećnik Josip Škunca 

1. U izlaganju ste spomenuli ste novu obilaznicu i rotor. Kad bi to moglo krenuti? Ovu 

sezonu smo vidjeli kad je bila jedna saobraćajka da je Novalja bila u kolapsu i ne 

znam zašto se nije otvorio centar. 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Kad je u pitanju rotor poslovna zona - Dom zdravlja imamo dva idejna rješenja i čekamo da 

se usuglasimo i imamo prioritet da se taj zahvat riješi do iduće sezone. 
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Kad je pitanju obilaznica Novaljsko polje raskinuli smo ugovor za izradu projektne 

dokumentacije i Hrvatske ceste su preuzele obvezu izrade projektne dokumentacije. Ovih 

dana očekujemo sastanak i vidjeti što smo realizirali i ono što je prioritetno za nas. 

 

Vijećnik Josip Škunca 

2. Pijaca i ribarnica; kreće se u izradu, a nemamo alternativno rješenje za pijacu. 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Izvođenje radova na tržnici ribom kreće 16. rujna. Obaviješteni su svi klijenti koji plaćaju 

godišnje s tržnice da se izmjeste, a s Arburožom je dogovoreno da se novom parkiralištu  

izmjesti tržnica. 

 

Vijećnik Josip Škunca 

Ja imam saznanja da nisu svi dobili informaciju. 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Ugovori su valjali do 15. rujna i svi su znali o početku radova. 

 

Vijećnik Ante Dabo 

1. Neću govoriti o tome da li je projekt luke Metajna dobar ili loš. O tome trebaju 

odlučivati prvenstveno mještani Metajne koji tamo žive. Ja bih ovdje govorio o 

društvenoj neodgovornosti i prebacivanju iste na ustanovu Lučke uprave čiji formalno 

pravni autoritet isključivo ovisi o političkoj volje stranke na vlasti, predsjedniku 

stranke i gradonačelniku kao najmoćnijoj osobi koja svojim načinom upravljanja 

kontrolira sve važnije stvari i projekte u gradu. 

Prije nekoliko godina krenuli ste u izradu projektne dokumentaciju za luku Metajna a 

da idejno rješenje projekta niste  prezentirali mještanima Metajne i time pokazali 

koliko držite do lokalne zajednice i njihovog mišljenja o tako važnom projektu. 

Zašto niste pozvali mještane Metajne prije nekoliko godina i upoznali ih sa mogućim 

idejnim rješenjem luke nego ste odmah svojevoljno krenuli u izradu projektne 

dokumentacije koju sada zbog  otpora samih Metajnara i potpisivanja peticije morate 

mijenjati i usklađivati sa stavovima lokalnog stanovništva? 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Luka Metajna; Grad Novalja je pokazao veliki interes za izgradnju luke Metajna i dao iz 

gradskog proračuna  55 000 € da bi se moglo isprojektirati za dobrobit mještana Metajne. U  

toj proceduri koju je vodila Lučka uprava i mjesni odbor  u prvoj verziji bilo je osam ideja, 

ostale su tri i od toga je izabrana jedna. Na osnovu toga krenulo je komešanje i nakon toga 

Lučka uprava izložili su tu verziju mještanima. Ta verzija nije bila niti osuđena od domicilnog 

stanovništva i na osnovu toga MO je potpisao tu verziju. Ja informaciju o peticiji nemam. U 

doticaju s ljudima sam kao politička osoba, kao gradonačelnik i kao predsjednik HDZ-ice 

sazvao sastanak i došli smo do ideje da se izmijeni projekt, smanji istaka, da se izmjesti 

dizalica za čamce i ostane jedan ponton umjesto dva.  Projektant je dobio zaduženje i  izvrši 

izmjene i nakon toga projekt će biti prezentiran mještanima.  

Financiranje tog projekta smatra moda imamo sve potrebite studije i predradnje i vjerujemo 

da će ova ideja neovisno o povišenju financijskih obveza, biti po mjeri mještana Metajne i iza 

takovog projekta će biti i Mo i mještani i Lučka uprava te neće biti strahova o velikim 

brodovima koji će zatvarati akvatorij, to je svedeno na 10 m, a gat sjever-jug ostaje za prihvat 

brodova. 
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Vijećnik Ante Dabo 

Odgovor na pitanje nije dan. Ja sam postavio pitanje zašto projekt nije predstavljen 

mještanima Metajne. Nema odgovora, samo pričanje okolo, uvrede i sl. Ne vjerujem da vi ne 

znate za peticiju koju je potpisalo 100-tinjak mještana. 

 

Vijećnik Marin Datković 

Zaključak je da ljudi u Metajni nisu protiv rive već su za smanjenje projekta. Riva će se 

smanjit i biti će prezentirana mještanima te ćemo vidjeti kako ćemo dalje reagirati. 

Na prošlom sastanku je sve izgledalo super ali smo osjetili da su ljudi nezadovoljni i zato se 

ide na izmjenu projekta. A peticija od ljudi koji su tamo ja sam rekao da mi je donesu da 

donesem gradonačelniku i Lučkoj upravi, mislim da ne postoji. 

 

Predsjednik Matej Gušćić 

Da ovo skratimo mislim da smo sad dobili dosta pojašnjenja. 

 

Vijećnik Antonio Datković 

Gradonačelnik prati neke druge projekte koji se tiču Lučke uprave kao luka Žigljen i 

Primorska ulica, a na sastanku u Metajni niste bili. Zašto? 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Jer nije moja kompetencija. 

 

Vijećnik Ante Dabo 

Osim jednog dijela taksista što domaćih, a još više stranih koji bez ikakvog respekta krše 

prometne propise pa tako često na javnim prometnicama grada zaustavljaju vozila, 

pregovaraju o cijeni vožnje i vrše ukrcaj putnika te tako stvaraju gužve, ove ste godine vi 

gradonačelniče omogućili koncesionaru javnog gradskog prijevoza firmi Arriva iz Rijeke da 

ima označena autobusna stajališta za ukrcaj putnika na novaljskoj obilaznici i ostalim važnim 

prometnicama. Mene ste pred nekoliko godina napali za jedino tehnički ispravno stajalište sa 

ugibalištem preko puta trgovine Marko i optužili me da sam oštetio Grad ustupanjem stotinjak 

kvadrata gradskog zemljišta za ugibalište da bi pogodovao lokalnom poduzetniku, a vi sada 

stvarate prometni kaos na način da imate 3-4 označena autobusna stajališta na tako važnoj 

prometnici kao što je obilaznica. 

Kako je moguće gradonačelniče da tako eklatantno kršite propise i omogućavate koncesionaru 

da na najprometnijoj cesti u gradu vrše ukrcaj putnika i time dodatno stvaraju prometne gužve  

i prometni nered? Toga prije nikada nije bilo iako je bilo već broj putnika i veći pritisak na 

promet. 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Koncesionar je odabran po pravilima. Iz koncesijskog odobrenja proizlaze prava i obveze. 

Gradske službe na osnovu koncesije izdaju i rješavaju. Obratite se u pismenoj formi pa ćemo 

odgovoriti. Smatram da nije bilo blokade prometa. 

 

Vijećnik Ante Dabo 

Vjerujem da smo svi svjesni važnosti rada i potrebe dovoljnog broja komunalnih redara u 

ljetnim mjesecima. 

U vrijeme našeg upravljanja gradom imali smo u ljeti, što stalno zaposlenih što sezonski, 

preko dvadesetpet komunalnih redara koji su radili u tri smjene. U noćnoj smjeni u glavnoj 

sezoni znalo je biti cca pet ili šest komunalnih redara. A sad? Prema informacijama koje 

imamo jedan ili možda dva. 
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Pouzdano znam da se mnogi građani obraćaju, zovu telefonski i traže pomoć komunalnih 

redara ali kako će jedna ili dvije osobe u smjeni odoliti tolikim pozivima za intervencije kads 

ih je premalo. I koji su rezultati toga, nered i nezadovoljstvo stanjem komunalnog reda u 

gradu. 

Kad smo uočavali probleme kršenja propisa na kritičnim punktovima instalirali smo kamere. 

Na prometnici kod Doma zdravlja i apoteke učestala je pojava dužeg zaustavljanja vozila i 

odlazak u apoteku. Što ste napravili da to spriječite? Ništa. 

Zar Vi, gradonačelniče tako rijetko prošetate gradom ili vas uopće nije briga kako grad 

funkcionira i kakvo je stanje komunalnog reda? 

Zašto u tom smislu niste se potrudili zaposliti još barem desetak komunalnih redara u ljeti i 

time u bitnome poboljšati stanje komunalnog reda u gradu? 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Komunalni red; broj nekada i broj danas mislim da nije u nerješavanju problema nego 

deficitarnosti, bilo je raspisano 6 natječaja i odaziv je bio kakav je bio i imali smo deset 

komunalnih redara. Ja moram priznati da ne određujem gdje će biti kamera i stupić ja to 

prepustim službama. 

Ima puno pomaka i efekata i bez mog direktnog miješanja iako vi smatrate da ja sve 

kontroliram. Smatram da struka treba odgovoriti na pojedina pitanja, ima pročelnik, 

komunalno redarstvo, sastaju se, dogovaraju. 

 

 

Klub vijećnika stranke LiPO – vijećnik Ante Dabo 

Prije mjesec dana stranka LiPO obratila se direktorici TZ tražeći informacije u vezi izrade 

Plana upravljanja destinacijom sukladno novom Zakonu o turizmu koji je stupio na snagu 

početkom ove godine. Ovim putem se zahvaljujem direktorici koja je promptno odgovorila na 

upiti svojim odgovorom pojasnila tehničke detalje same izrade Plana čijoj se izradi ne može 

pristupiti prije donošenja određenih pravilnika o metodologiji izrade Plana. Neovisno o tome, 

mislim da dijelim mišljenje znatnog dijela domaćih turističkih radnika koji aktivno sudjeluju 

u izradi turističkog proizvoda Novalje da su vrlo upitni trendovi koji se uočavaju posljednjih 

godina kad je u pitanju smjer novaljskog turizma. Uočljivo je da turistički proizvod Zrća gubi 

korak sa kvaliteto m ponude i da smo svjedoci ne samo pada kvalitete ponude same plaže zrće 

nego i strukture mladih gostiju na Zrću. Na javnim kamerama koje su dostupne svima postoje 

snimke ovog ljeta polovicom srpnja kad počinje glavna sezona, plaža u 15 sati zjapi prazna sa 

tek nekoliko otvorenih suncobrana, a nekad je vrvila ko mravinjak u to doba sezone.  

Dobna struktura većine mladih partijanera je između 18 i 20 godina. To su mahom maturanti 

ili studenti čija je kupovna moć vrlo ograničena. Restorani gube korak sa ugostiteljskim 

objektima jednostavne i brze hrane popularnim fast foodovima i moraju svoju ponudu 

prilagoditi gostima niže platežne moći ili u suprotnome zjape prazni. O iznajmljivačima neću 

trošiti riječi. Domaćih je sve manje, a ekspanzija gradnje novih apartmana dodatno umanjuje 

konkurentnost domaćih iznajmljivača. To su sve činjenice koje destinaciju vuku prema dolje, 

a nikako naprijed prema višoj razini turističke ponude. 

Unatoč podacima e visitora neupitno je da je ove sezone turista bilo manje da je lipanj 

značajno podbacio, a srpanjska rupa dugo trajala. To će vam potvrditi najveća većina 

iznajmljivača, ugostitelja i ostalih turističkih subjekata. 

Jedini koji trljaju ruke su trgovci poput Plodina i Konzuma iako je statistika EU  objavila da je 

prvih šest mjeseci ove godine pad maloprodaje najveći u Hrvatskoj od svih članica EU. Jer su 

trgovci nabrijali cijene i time pokrenuli lanac poskupljenja svih usluga pa tako i ugostiteljske. 

Drugim riječima, nešto se događa što ne ukazuje na dobro. 

Vi ste odustali od marine koja je imala sve potrebne dozvole i investitora kao što je ACI, a 

svakom turističkom radniku jasno je da je nautički turizam i ponudu koju od donosi sa 
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bogatim gostima, jedini snažan turistički proizvod koji je koji je mogao usmjeriti naš turizam 

na jednu razinu više. 

Umjesto bogatih nautičara koji u prosjeku troše višestruko više od današnjih partijanera, 

doveli ste nam partijanerske brodove na velu rivu gdje svjedočimo nemilim scenama 

dezorjentiranih mladih ljudi koji pod utjecajem raznih opijata baunjaju centrom grada i 

stvaraju ružnu sliku Novalje. 

Hoćete li uskoro prilikom izrade Plana upravljanja destinacijom okupiti sve skupine 

relevantnih turističkih djelatnika na području grada Novalje i kroz zajedničku razmjenu 

mišljenja i stavova uvažiti što misle svi oni koji neposredno svojim radom sudjeluju u izradi 

turističkog proizvoda Novalje ili ćete kao i do sada, sukladno vašem političkom habitusu i 

praksi, izradi tako strateški važnog dokumenta pristupiti kabinetski i birokratski? 

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Izrada Plana upravljanja destinacijom u domeni je Turističke zajednice. Mi iza toga stojimo i 

već je imenovana i radna skupina iz sastava TZ i gradske uprave gdje će biti  uključeni svi 

dionici u turizmu na području Grada Novalje. Odabran je i izrađivač strategije i vjerujem da 

će kada se steknu uvjeti i 16. 09. potpiše ugovor krenuti sve ove faze uključivanja svih i 

znamo da je dvije godine do implementacije. Napravit ćemo sve i točno znamo kroz neke 

aktivnosti ministarstva turizma i ministarstvo graditeljstva i  financija kad je u pitanju porezna 

reforma da ćemo sve to probati staviti unutra.  

Kad je u pitanju Zrće ; da se mene pitalo zrće nikad ne bi dobilo koncesiju i ovaj izrabljivački 

oblik i imenovanje plaže u biznis prostor i ne bi dozvolio trodiobu u participaciji jer Zrće je 

isključivo tijekom godina stvorila jedinica lokalne samouprave. Evidentno je da zadnjih 

nekoliko godina padaju kvalitete programa, a ovim načinom koncesioniranja dovedeno je sve 

u pitanje.  

Iznajmljivači; svake godine je sve više kapaciteta na području Grada, a party brodovi su izvan 

naše domene, a i u Ministarstvu smo razgovarali o tome da se ova aktivnost proba odvijati u 

Ribarskoj luci i prijedlog je prema Lučkoj upravi da se onemogući pristajanje party brodova 

dok se ne steknu uvjeti.  

Odustajanje od nautičke luke; Nautička luka vidimo na drugoj lokaciji i sa idejnim rješenjem 

koje je pri kraju izaći ćemo na vrijeme u javnost. S time smo upoznali i ACY i rečeno je da su 

spremni razmotriti alternativno rješenje na drugo mjesto i onda ćemo se oko toga razgovarati 

i probati zadržati nautičku luku kao vid visokokomecijalnog turizma u široj paleti što 

predstavlja turizam na području Grada Novalje. 

 

Klub vijećnika stranke LiPO – vijećnik Ante Dabo 

Što se tiče Zrća svi znamo da koncesionari ne poštuju ugovor i vrijeme je da se on primjeni 

barem u onoj mjeri koju Grad može primijeniti, a što se tiče izmjene UPU-a vi ste to 

predložili na prošloj sjednici, a mi imamo kršenje UPU-a koji je legalni i na snazi. 

To je bacanje pašine u oči za neku novu lokaciju za marinu. Građevinski institut je tri lokacije 

analizirao, to je punta Vrtića gdje zbog bure ne može biti, postojeća lokacija koja ima sve 

potrebne dozvole i Mihovilje. Prema tome, gradonačelniče to je samo priča za malu dicu i 

marina ili će biti u gaju ili je neće biti. Vi ste se odlučili za način turizma koji Novalju ne vuče 

naprijed nego nazad, naši gosti su mahom mladi partijaneri. To je naša sudbina jer naši 

prodavači brzih usluga, razni tobacho shopovi moraju raditi.  

 

Gradonačelnik Ivan Dabo 

Kad su u pitanju gostiteljski sadržaji kao i smještaji biti će riješeni kroz strategiju upravljanja 

destinacijom. 
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DNEVNI   RED 

 

Predsjednik Matej Gušćić iznosi prijedlog za nadopunu dnevnog reda: 

 

14. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na sklapanje Ugovora o pripajanju društava s 

ograničenom odgovornošću. 

Predsjednik Matej Gušćić daje prijedlog na glasovanje. 

Glasovanjem, sa 12 (dvanaest) glasova za Gradsko vijeće usvaja prijedlog za nadopunu 

dnevnog reda točkom 14. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na sklapanje Ugovora o 

pripajanju društava s ograničenom odgovornošću. 

 

Verifikacija Zapisnika s XXIII. sjednice  Gradskog vijeća od 01. srpnja 2024.g. izvršena je 

bez primjedbi te se Zapisnik smatra verificiranim. 

 

1. Izvješće o radu gradonačelnika za razdoblje siječanj – lipanj 2024.godine. 

2. Prijedlog I. Izmjene i dopune Proračuna Grada Novalje za 2024. godinu s 

projekcijama za 2025. i 2026. godinu. 

3. Prijedlog I. Izmjene i dopune Programa održavanja komunalne infrastrukture na 

području Grada Novalje za 2024. godinu. 

4. Prijedlog I. Izmjene i dopune Programa građenja objekata i uređaja komunalne 

infrastrukture za  2024. godinu. 

5. Prijedlog Odluke o I. Izmjeni Programa javnih potreba u obrazovanju Grada 

Novalje za 2024. godinu. 

6. Prijedlog Odluke o I. Izmjeni Programa javnih potreba u kulturi Grada Novalje   za 

2024. godinu. 

7. Prijedlog Odluke o I. Izmjeni Programa javnih potreba u socijalnoj skrbi i 

zdravstvu Grada Novalje za 2024. godinu.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

8. Prijedlog Odluke o I. Izmjeni Programa javnih potreba u sportu za 2024. godinu. 

9. Prijedlog Odluku o I.  Izmjenama programa javnih potreba u području djelovanja 

udruga građana Grada Novalje za 2024. godinu 

10. Prijedlog Odluke o donošenju Izmjena i dopuna Urbanističkog plana uređenja 

naselja Novalja. 

11. Prijedlog Odluke o Izmjeni i dopuni Odluke o izradi Urbanističkog plana uređenja 

luke otvorene za javni promet županijskog značaja – luka Žigljen. 

12. Prijedlog Odluke o redu na pomorskom dobru. 

13. Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije za upravljanje postrojenje m za 

sortiranje odvojeno prikupljenog otpada (sortirnica) na području Grada Novalje. 

14. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na sklapanje Ugovora o pripajanju 

društava s ograničenom odgovornošću. 

        

 

 

Ad/1 Izvješće o radu gradonačelnika za razdoblje siječanj – lipanj 2024.godine 

Predsjednik Matej Gušćić otvorio je raspravu po izvješću o radu. 

Budući da se puno ulaže u prostorno plansku dokumentaciju što su projekti koji zanimaju 

građane, a poučeni primjerom luke Metajna,  vijećnik Antonio Datković sugerirao je da se 

planovi i projekti  objavljuju na web stranicama Grada Novalje. 

Po predloženom nije bilo daljnje rasprave pa predsjednik Matej Gušćić zaključuje raspravu uz 

konstataciju da se o točki dnevnog reda ne glasuje već se prima na znanje. 
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Ad/2 Prijedlog I. Izmjene i dopune Proračuna Grada Novalje za 2024. godinu s  

projekcijama za 2025. i 2026. godinu.  

Uvodno obrazloženje po prijedlogu Izmjena i dopuna Proračuna iznijela je pomoćnica 

pročelnice Spomenka Tamarut i upoznala vijećnike sa prijedlozima za izmjene stavki u 

proračunu u skladu s programima i predviđenim projektima. 

U raspravi, vijećnik Antonio Datković upitao je da li je ovim izmjenama previđena stavka za 

ogradicu u Zaglavi te da li je ovih 2 mil. EUR u minusu ukazuje da se projekti ne planiraju 

dobro ili nešto drugo, u čemu je problem? 

Pročelnik Ante Dabo objasnio je da je najveća promjena na stavci sportskog centra gdje je 

smanjenje od 900 000 EUR, Grad je aplicirao u natječaju Ministarstvu turizma za izgradnju 

sportskog centra koji nije prošao, čekali smo rezultate više od godine i po dana, a druga 

smanjenja su uglavnom za zgradu mjesnog doma u Zubovićima centar, a vijećnik Antonio 

Datković komentirao  je kako je ovaj projekt već dva puta odbijen, a pročelnik Ante Dabo je 

odgovorio da projekt nije prošao i rezultati su došli negdje u šestom mjesecu. 

Vijećnik Ante Dabo prokomentirao je rast proračunskih prihoda i prenesen višak iz prošle 

godine prema čemu bi ukupni prihodi trebali rasti za cca 2,5 mil. €, a oni rastu za oko 500.000 

€.  Primorska je napravljena prošlu godinu to je skoro 120 mil. kuna. Nije problem u 

povećanju plaća djelatnicima što se dva puta povećalo već u broju zaposlenih. 

16 mil. €; gdje se to vidi koji su to kapitalni projekti koje vidimo ili ćemo vidjeti  na području 

Grada? Zašto se ne ulažu novci namjenski, a ne u neke nadstandarde koji nam nisu nužni? 

Gradonačelnik Ivan Dabo odgovorio je vezano za broj zaposlenih što bi bilo da su zaposlena 

još 24 komunalna redara. Evidentno je, vidi se i vidjet će se gdje se ulaže. 

Predsjednik Matej Gušćić dao je prijedlog na glasovanje kojem je pristupilo 12 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 7 (sedam) glasova za, 4 (četiri) suzdržana i 1 (jednim) protiv Gradsko vijeće 

donosi I. Izmjene i dopune Proračuna Grada Novalje za 2024. godinu s projekcijama za 

2025. i 2026. godinu.  

 

Vijećnik Josip Škunca napustio je sjednicu te je sjednici nazočno 11 (jedanaest) vijećnika. 

 

Ad/3 Prijedlog I. Izmjene i dopune Programa održavanja komunalne infrastrukture na 

području Grada Novalje za 2024. godinu 

Pročelnik Ante Dabo upoznao je vijećnike sa izmjenama do kojih je došlo u programu 

održavanja, a odnose se na povećanje sredstava za održavanje nerazvrstanih cesta, uređenje i 

održavanje zelenih površina, hortikulturno uređenje javnih površina, održavanje dječjih 

igrališta, uređenje plaža, prigodna dekoracija i iluminacija grada, tekuće i investicijsko 

održavanje komunalne infrastrukture po mjesnim odborima. 

Ukupna vrijednost Programa povećava se za 682.000,00 eura te nakon predloženih izmjena iznosi 

2.816.400,00 EUR. 

U raspravi, vijećnik Antonio Datković upitao je da li je u ovom programu i put prema plaži Ručica. 

Pročelnik Ante Dabo odgovorio je da je taj put saniran prije ljeta. 

Predsjednik Matej Gušćić dao je prijedlog na glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 11 (jedanaest) glasova za Gradsko vijeće donijelo je I. Izmjene i dopune 

Programa održavanja komunalne infrastrukture na području Grada Novalje za 2024. godinu 
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Ad/4 Prijedlog I. Izmjene i dopune Programa građenja objekata i uređaja komunalne 

infrastrukture za  2024. godinu 

Pročelnik Ante Dabo u uvodnom obrazloženju upoznao je vijećnike sa prijedlogom programa 

prema kojem se financira izgradnja infrastrukture te istaknuo stavke do kojih je došlo do 

izmjene. Ovim izmjenama planirani iznos od 4.365.000,00 EUR umanjuje se za 429.000,00 

EUR te iznosi 3.936.000,00 EUR. 

Po iznesenom prijedlogu nije bilo rasprave pa je predsjednik Matej Gušćić dao prijedlog na 

glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 11 (jedanaest) glasova za Gradsko vijeće donijelo je  I. Izmjene i dopune 

Programa građenja objekata i uređaja komunalne infrastrukture za 2024. godinu 

 

 

Ad/5 Prijedlog Odluke o I. Izmjeni Programa javnih potreba u obrazovanju Grada 

Novalje za 2024. godinu 

Pročelnica Silvija Hodak Tauzer u uvodnom obrazloženju upoznala je vijećnike s izmjenama 

koje su se dogodile u programu prema kojem se financiraju javne potrebe obrazovanja, a 

odnose se na blago povećanje sredstava za stipendiranje studenata i povećanje sredstava za 

financiranje predškolskih programa. 

Po iznesenom prijedlogu nije bilo rasprave pa je predsjednik Matej Gušćić dao prijedlog na 

glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 11 (jedanaest) glasova za Gradsko vijeće donijelo je Odluku o I. Izmjeni 

Programa javnih potreba u obrazovanju Grada Novalje za 2024. godinu 

 

Ad/6 Prijedlog Odluke o I. Izmjeni Programa javnih potreba u kulturi Grada Novalje   

za 2024. godinu 

Pročelnica Silvija Hodak Tauzer u uvodnom obrazloženju upoznala je vijećnike s izmjenama 

koje su se dogodile u programu prema kojem se financiraju javne potrebe u kulturi, a odnose 

se na povećanje sredstava za zaštitu arheološke baštine, financiranje Centra za kulturu, 

Gradske knjižnice kao i Gradskog muzeja. 

U raspravi, vijećnik Antonio Datković upitao je da li ima pokazatelja poslovanja za muzej, 

koliko posjetitelja, ima li izvješće o radu. 

Budući da je Gradski muzej korisnik sredstava iz proračuna u obavezi je dostaviti izvješće 

koje će biti prezentirano Gradskom vijeću odgovorila je pročelnica Silvija Hodak Tauzer. 

Predsjednik Matej Gušćić dao  je prijedlog na glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 7 (sedam) glasova za i 4 (četiri) protiv  Gradsko vijeće donijelo je Odluku o 

I. Izmjeni Programa javnih potreba u kulturi Grada Novalje   za 2024. godinu 

 

Ad/7 Prijedlog Odluke o I. Izmjeni Programa javnih potreba u socijalnoj skrbi i 

zdravstvu Grada Novalje za 2024. godinu      

U uvodnom obrazloženju pročelnica Silvija Hodak Tauzer upoznala je vijećnike s 

prijedlogom za izmjenu programa prema kojem se financiraju potrebe zdravstva i socijalne 

skrbi  koji se smanjuje u odnosu na program donijet u prosincu 2023.g., a i sada iznosi 

423.900€.        
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Po iznesenom prijedlogu nije bilo rasprave pa je predsjednik Matej Gušćić dao prijedlog na 

glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 11 (jedanaest) glasova za Gradsko vijeće donijelo je Odluku o I. Izmjeni 

Programa javnih potreba u socijalnoj skrbi i zdravstvu Grada Novalje za 2024. godinu 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

Ad/8 Prijedlog Odluke o I. Izmjeni Programa javnih potreba u sportu za 2024. godinu 

Pročelnica Silvija Hodak Tauzer u uvodnom obrazloženju upoznala je vijećnike s prijedlogom 

izmjene programa prema  kojem se financiraju aktivnosti sporta, a odnosi se na povećanje 

izdvajanja za Zajednicu sportova Grada Novalje. 

Po iznesenom prijedlogu nije bilo rasprave pa je predsjednik Matej Gušćić dao prijedlog na 

glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 11 (jedanaest) glasova za Gradsko vijeće donijelo je Odluku o I. Izmjeni 

Programa javnih potreba u sportu Grada Novalje za 2024. godinu 

 

Ad/9 Prijedlog Odluku o I.  Izmjenama programa javnih potreba u području djelovanja 

udruga građana Grada Novalje za 2024. godinu 

Pročelnica Silvija Hodak Tauzer upoznala je vijećnike s prijedlogom za izmjenu programa 

prema kojem se financiraju aktivnosti udruga. Proračunom za 2024. godinu predviđena su 

sredstva u iznosu od 241.500 E koja se ovim izmjenama povećavaju za 25.000 E.  

Po iznesenom prijedlogu nije bilo rasprave pa je predsjednik Matej Gušćić dao prijedlog na 

glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 11 (jedanaest) glasova za Gradsko vijeće donijelo je Odluku o I. Izmjeni 

Programa javnih potreba u području djelovanja udruga Grada Novalje za 2024. godinu 

 

Ad/10 Prijedlog Odluke o donošenju Izmjena i dopuna Urbanističkog plana uređenja 

naselja Novalja 

Voditeljica Odsjeka za prostorno uređenje i zaštitu okoliša Gordana Vuković  upoznala je 

vijećnike s prijedlogom za donošenje izmjena i dopuna plana kao i dinamikom izrade. Pri 

tome je navela razloge za izmjene i dopune koji  su navedeni u 35 točaka koje se pretežito 

odnose na izmjene u grafičkom dijelu Plana, ali i tekstualnom dijelu Plana, uz usklađivanje 

terminologije i uvjeta gradnje s Prostornim planom uređenja Grada Novalje. (Prva Odluka je 

imala 7 točaka za izmjenu, a druga 14). U odnosu na istaknute osnovne razloge za donošenje 

izmjena i dopuna Plana, ujedno su određeni ciljevi prostornog uređenja, koji obuhvaćaju svih 

35 navedenih točaka razloga. 

Osim prethodno navedenih ciljeva, izmjene i dopune uključuju i neke uočene tehničke greške, 

zatim izmjene i dopune koje posljedično proizlaze iz osnovnih razloga te izmjene i dopune 

prema zahtjevima nadležnih javnopravnih tijela pristiglim po članku 90. Zakona o prostornom 

uređenju. 

U raspravi, vijećnik Ante Dabo upitao je da li se prema Izmjeni Zakona o prostornom 

uređenju mogu paralelno vršiti izmjena jednog te istog Plana što je voditeljica Gordana 

Vuković potvrdila. 

Dalje je konstatirao da je 20. lipnja donesena Izmjena UPU naselja Novalja koji je donesen 

2016. godine i tad je bilo samo 7-8 zahtjeva i sad zbog čega su ljudi čekali četiri godine kada 

smo mi to mogli paralelno raditi da se ljudima omogući gradnja. To je propust jer ljudima koji 

su prije četiri godine podnijeli zahtjev za akt o građenju gradnja je višestruko poskupila. 

Podsjetio je da je u prošlom mandatu na području Gaja-Samorašnji put  kupljeno 1000 m2 za 

dječje igralište jer cijelo područje Gaja sve do Lunjskog puta nema nijedno dječje igralište ili 

sličnih sadržaja. To se sada prenamijenjuje u mješovitu zonu, skida se Z (zeleni pojas) i 

stavlja M1(mješovita zona) gdje se može dogoditi neka gradnja. 
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Voditeljica Gordana Vuković objasnila je da je unutar mješovite zone moguća izgradnja 

dječjeg igrališta ili parka. 

Vijećnik Ante Dabo zaključio je da je ovo grijeh prema zdravoj namjeni da se ipak omogući 

na ovom preizgrađenom području koji nema ni dovoljno široke prometnice ni nogostupa. 

Upitao je i za put prema Kadili da li se smanjuje koridor i nema nikakvog zelenog pojasa na 

što je Gordana Vuković odgovorila da se u Planu uz desnu stranu vidi ostavljen zeleni pojas. 

Vijećnik Ante Dabo za budući spoj Lunjskog puta i Obilaznice kod Orlja upitao je  kako je to 

riješeno, da li se mijenjalo nešto ili ne u odnosu na stari UPU, a Gordana Vuković odgovorila 

je  da je tu malo korigirana cesta metar od postojećih parcela. 

Generalno gledano trebalo je ići u nekoliko paralelnih izrada izmjena i to je šteta, a to je 

isključivo odgovornost gradonačelnika zaključio je vijećnik Ante Dabo. 

Gradonačelnik Ivan Dabo odgovorio je da se nije išlo na taj način radi duge procedure i iako 

je on odgovorna osoba nije stručna osoba te su ove aktivnosti dane u nadležnosti voditelju 

Odsjeka za prostorno planiranje. Izrazio je također zadovoljstvo da nakon četiri godine prve 

izmjene dolaze na glasovanje koje će omogućiti većem broju ljudi zadovoljavanje potreba, a 

najviše veseli da će se moći realizirati i tri nova gradska projekta koji se do sada nisu mogli 

realizirati. 

Vijećnik Ante Dabo napomenuo je da cijena gradnje prije četiri godine i danas neusporediva i 

ona se poduplala i netko tko je htio prije četiri godine graditi obiteljsku kuću nije isto jer su 

cijene išle u nebo. To je samo stvar zauzetosti gradonačelnika koji je u 20 godina donio 

Prostorni plan Grada i UPU Jakišnice i PZ Čiponjac, a u osam godina njegova mandata 

donijeto je more planova. 

Gradonačelnik Ivan Dabo obavijestio je da će za iduće Gradsko vijeće donijeti izvješće o 

donošenju svih UPU-a u protoku četiri godine. 

Predsjednik Matej Gušćić dao  je prijedlog na glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 11 (jedanaest)  glasova za   Gradsko vijeće donijelo je Odluku o donošenju 

Izmjena i dopuna Urbanističkog plana uređenja naselja Novalja 

 

Ad/11 Prijedlog Odluke o Izmjeni i dopuni Odluke o izradi Urbanističkog plana 

uređenja luke otvorene za javni promet županijskog značaja – luka Žigljen 

Voditeljica odsjeka Gordana Vuković u uvodnom obrazloženju upoznala je vijećnike sa 

prijedlogom za izmjenu Plana koji se odnosi na morski i kopneni dio građevinskog područja 

luke otvorene za javni promet županijskog značaja – luka Žigljen, ukupne površine oko 13 ha, 

prikazano na grafičkom prikazu koji je prilog ove Odluke. 

Grad Novalja je pripremio idejni projekt za Spomenik braniteljima otoka Paga Novalja-

Žigljen koji je lociran uz već izgrađeni križ, predmetna lokacija se djelomično nalazi izvan 

obuhvata urbanističkog plana uređenja luke Žigljen određenog u Prostornom planu uređenja 

Grada Novalje te je iz tog razloga potrebno proširiti obuhvat izrade predmetnog Plana. 

U raspravi, vijećnik Ante Dabo predložio je da se pri donošenju UPU Žigljen ostavi manji dio 

obale za prihvat party brodova. 

Predsjednik Matej Gušćić uz odgovor vijećniku da će prijedlog razmotriti pozvao je vijećnike 

na glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 11 (jedanaest) glasova za Gradsko vijeće donijelo je Odluku o Izmjeni i 

dopuni Odluke o izradi Urbanističkog plana uređenja luke otvorene za javni promet 

županijskog značaja – luka Žigljen 
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Ad/12 Prijedlog Odluke o redu na pomorskom dobru 

Uvodno obrazloženje iznio je pomoćnik pročelnika Ivan Peranić i upoznao vijećnike s 

prijedlogom koji je izrađen u skladu s novim Zakonom o pomorskom dobru i morskim 

lukama kojim se  propisuje sustav mjera i radnji kojima se osigurava zaštita i održavanje 

pomorskog dobra u općoj upotrebi, odnosno propisuje se način uređenja i korištenja 

pomorskog dobra za gospodarske i druge svrhe, građenje građevina koje se prema posebnim 

propisima grade bez građevinske dozvole i glavnog projekta, održavanje reda na pomorskom 

dobru, održavanje čistoće i čuvanje površina pomorskog dobra, te osiguranje nesmetanog 

prolaska duž pomorskog dobra, te mjere za provođenje mjera za održavanje reda na 

pomorskom dobru koje poduzima pomorski redar, obveze pravnih i fizičkih osoba i 

prekršajne odredbe. 

U raspravi, vijećnik Eugen Dabo komentirao je odredbu o zabrani sidrenja brodova unutar 

ograđenog dijela i upitao što je sa dijelom koji nije ograđen, a plaža je namijenjena kupačima. 

Predložio je da se u članak 45. doda minimalna udaljenost za sidrenje brodova ako nije 

ograđena plaža, a u članku 11. da se predvide i tuševi na plaže, a Ivan Peranić objasnio je da 

se ne može članak 45. mijenjati, a u članak 11. nije potrebno intervenirati jer su javni zahodi 

zakonski termin. 

Vijećnik Vidas Zlatko predložio je dok se zakonski ne riješi pitanje sidrišta najbolje 

postavljati ograde u more i na taj način zaštititi. 

Vijećnik Ante Dabo podsjetio je da u zakonu koji je donijet krajem srpnja 2023. godine stoji 

da se ova Odluka mora donijeti u roku od 90 dana, a donosi se nakon više od godine dana te 

konstatirao da se ovo ne bi trebalo događati pogotovo kad postoji logistika koja to može 

uraditi na vrijeme. 

Budući da se iz Odluke ne može iščitati upitao je kako je definirani status pomorskog redara 

kad je u pitanju pomorsko dobro npr. na koncesioniranim plažama pa tako za ovo što se sada 

događa na plaži Zrće da li redari  može reagirati i naložiti uklanjanje? 

Pomoćnik pročelnika Ivan Peranić odgovorio je da je zakon propisao nadležnost pomorskog 

redara na pomorskom dobru da bi u drugom članku nadzor povjeren davatelju koncesije te 

treba vidjeti kako će to biti riješeno. Pomorski inspektor Lučke kapetanije može naložiti, a za 

pomorskog redara nije točno definirano. 

Predsjednik Matej Gušćić daje prijedlog na glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 11 (jedanaest) glasova za Gradsko vijeće donijelo je Odluku o redu na 

pomorskom dobru 

 

Ad/13 Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije za upravljanje postrojenje m za 

sortiranje odvojeno prikupljenog otpada (sortirnica) na području Grada Novalje 

Pomoćnik pročelnika Ivan Peranić u uvodnom obrazloženju upoznao je vijećnike s 

predmetom  koncesije, a to je odabir operatera koji će upravljati postrojenjem za sortiranje 

odvojeno prikupljenog komunalnog otpada i reciklabilnog otpada s javnih površina s područja 

Grada Novalja te iz reciklažnih dvorišta. Svrha ove koncesije je započeti s radom postrojenja 

za sortiranje odvojeno prikupljenog komunalnog otpada i reciklabilnog otpada (Sortirnice) u 

cilju povećanju stope oporabe komunalnog otpada i smanjenju količine otpada koji se odlaže 

na odlagalište. Odvojeno prikupljeni otpad će se nakon sortiranja predavati ovlaštenim 

tvrtkama za recikliranje, odnosno obradu čime će se doprinijeti postizanju ciljeva 

gospodarenja otpadom iz Plana gospodarenja otpadom RH za razdoblje 2023.-2028. (NN 

84/23).   

U raspravi, vijećnik Antonio Datković upitao je da li je određena koncesijska naknada, a Ivan 

Peranić je odgovorio da računa da neće biti veća od 5000 €. 

Predsjednik Matej Gušćić dao je prijedlog na glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 
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Glasovanjem, sa 11 (jedanaest) glasova za Gradsko vijeće donijelo je Obavijest o namjeri 

davanja koncesije za upravljanje postrojenjem za sortiranje odvojeno prikupljenog otpada 

(sortirnica) na području Grada Novalje 

 

 

Ad/14 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na sklapanje Ugovora o pripajanju 

društava s ograničenom odgovornošću 

Direktor Vodovoda  Hrvatsko primorje – južni ogranak d.o.o. Senj Milan Nekić obratio se 

vijećnicima i upoznao ih s osnovnim informacijama o procesu preuzimanja. 

Zakonom o vodnim uslugama definirano je uređenje institucionalnog okvira za pružanje 

vodnih usluga, uređenje cijene vodnih usluga, pravnog položaja i održivog poslovanja 

isporučitelja vodnih usluga, djelovanja Vijeća za vodne usluge te drugih pitanja povezanih s 

pružanjem vodnih usluga. Jedan od osnovnih ciljeva Zakona je provedba institucionalne i 

tehničke integracije javnih isporučitelja vodnih usluga. Ovo iz razloga što je ulaskom 

Republike Hrvatske u Europsku Uniju, reforma vodno komunalnog sustava postala jedan od 

važnih strateških ciljeva. 

Zakon o vodnim uslugama u svojim prijelaznim i završnim odredbama načelno propisuje 

radnje i postupke za ustrojavanje jedinstvenog javnog isporučitelja i pretpostavke koje se 

moraju prethodno ispuniti da bi se postojeći javni isporučitelji vodnih usluga mogli pripojiti 

najvećim isporučiteljima kao društvima preuzimateljima. Budući se radi o statusnim 

promjenama pravnih osoba, pravni temelj za provedbu istih čini niz zakona i podzakonskih 

propisa, od kojih je najvažniji Zakon o trgovačkim društvima. Uredbom o uslužnim 

područjima Vlade Republike Hrvatske od 31.12.2021. godine uspostavljena su uslužna 

područja, određene njihove granice i društvo preuzimatelj. 

Uredbom o uslužnim područjima u čl. 30. definirano je da uslužno područje 28. obuhvaća: 

gradove Novalja i Senj te Općinu Karlobag u Ličko-senjskoj županiji, Grad Rab i Općinu 

Lopar u Primorsko-goranskoj županiji, Grad Pag te općine Kolan i Povljana u Zadarskoj 

županiji. Društvo preuzimatelj na uslužnom području 28 je Vodovod Hrvatsko primorje – 

južni ogranak d.o.o., Senj. Uvidom u javne očevidnike, utvrdili smo da na uslužnom području 

28 djeluju slijeći javni isporučitelji vodnih usluga koji sudjeluju u postupku pripajanja i to: 

VODOVOD HRVATSKO PRIMORJE - JUŽNI OGRANAK d.o.o.-preuzimatelj, te društva 

koja se pripajaju: VODOVOD I ODVODNJA d.o.o. Senj, VRELO d.o.o. Rab, 

KOMUNALIJE d.o.o. Novalja, CRNO VRILO d.o.o. Karlobag, VODOVOD POVLJANA 

d.o.o. Povljana, LOPARKO d.o.o., Lopar i KOMUNALNO DRUŠTVO PAG d.o.o. Pag. 

 

U raspravi, gradonačelnik Ivan Dabo dao je potporu prijedlogu, a vijećnik Ante Dabo također 

je podržao prijedlog i osvrnuo se na aktivnosti koje su vođene u doba njegova mandata kada 

je proces preuzimanja i započeo. 

Predsjednik Matej Gušćić dao je prijedlog na glasovanje kojem je pristupilo 11 vijećnika. 

Glasovanjem, sa 11 (jedanaest) glasova za Gradsko vijeće donosi Odluku o davanju 

suglasnosti na sklapanje Ugovora o pripajanju društava s ograničenom odgovornošću 

 

Završeno u 12:10 sati  
 

KLASA: 024-02/24-01/45 

URBROJ: 2125-6-02-24-2 

Novalja, 05. rujna 2024. 

 

 

             Predsjednik Gradskog vijeća 

             Matej Gušćić, struč. spec.oec. 


